
Mundtlig beretning 

Generalforsamlingen 2024 

 

Jeg vil nu aflægge bestyrelsens beretning. 

Men først skal vi mindes de kolleger, vi har mistet siden generalforsamlingen 2023, og siden vi har 
fået persondataloven, må vi desværre ikke optrykke navne på vores afdøde medlemmer i den 
skriftlige beretning, og derfor har vi i år valgt at vi mindes afdøde kolleger ved at deres navne og 
bynavne vil blive vist på skærmen. 

Vil I rejse jer – (Navne på skærm) 

Herefter – ” Æret være deres minde” 

Seniorforeningens virke og organisation  

Den skriftlige beretning er lagt på foreningens hjemmeside den 18. marts 2024. 

Seniorforeningens regnskab er udsendt sammen med indbydelse til generalforsamlingen. 

Bestyrelsen har afholdt 7 bestyrelsesmøder siden generalforsamlingen 2023. 

Alle 5 bestyrelsesmedlemmer er kongresdelegere og da vores 2 suppleanter deltager i 
bestyrelsesmøderne, har bestyrelsen vurderet, at suppleanterne også skal have mulighed for at 
overvære DTS repræsentantskabsmøder og konges, og derfor benytter vi også muligheden for at 
afvikle et bestyrelsesmøde i forbindelse med disse begivenheder.     

På generalforsamlingen i 2023 blev et” hvervenotat” fra Horsens omtalt. Notatet indeholder 
oplysning om klubbens formål, hvem kan være med og hvad laver vi. Notatet er udsendt til 
klubformændene som inspiration. 

Vi håber, at I bruger det til, at vi får nye pensionerede gjort interesseret i at være medlemmer i 
klubberne, men også i + 55, som stadig er aktive i Skatteforvaltningen, vil får interesse for at 
komme med til arrangementer i klubberne – og til generalforsamling i Seniorforeningen ������ 

Notatet vil også fremgå på vores hjemmeside. 

OK24 

I går, den 15. april, kl. 08.00, blev OK 24 for offentlige ansatte godkendt. 

Og hvis vi skal starte med det positive, betyder forliget, at tjenestemandspensionerne 1. april 24 
reguleres med 5,89%, her af generelle lønstigninger på 4,83% og en reguleringsordning på 1,06%. 

Og igen en regulering 1.april 2025 på 1,31% , her af generelle lønstigninger på 1,27% og en 
skønnet reguleringsordning på 0,04%. 



Med henblik på at sikre, at der i OK24- perioden bliver genskabt en balance i lønudviklingen 
mellem den statslige sektor og den private sektor, er der aftalt en ekstraordinær forhandling i 
september 2025 med det formål at håndtere en eventuel ubalance. Hvis der er ubalance, vil den 
blive udlignet med november lønnen/pensionen. 

Målet er, at der senest ved indgangen til OK26 vil der være parallelitet mellem den statslige og den 
private lønudvikling. 

Regulering af løn/tjenestemandspensioner i overenskomstperioden er ok – og ikke mindst, at der 
sker en regulering på 5,89% allerede 1. april i år. 

MEN det er klart vores opfattelse at tjenestemandspensionen ikke må miste værdi – og derfor 
havde Sammenslutningen af seniorer i CO10 i samarbejde med andre 
tjenestemandspensionistorganisationer, fremsat et krav der lyder 

”procentregulering af tjenestemandspensioner og efterindtægt fastsættes til den samlede ramme, 
der afsættes til egentlige lønformål” 

Et krav som også var støttet af CO10 og DTS men blev afvist af Finansministeriet. 

Sammenslutning har derfor sendt et brev til CO10 hvor vi anmoder om en uddybning af, hvorfor 
kravet ikke gik videre til lønningsrådet og at vi gerne vil drøfte, hvad vi fremad skal gøre, for at 
kravet bliver accepteret af Finansministeriet ved OK26.  

CO10 har givet et langt uddybende svar på vores henvendelse, og vi har derefter aftalt, at 
formand/næstformand for CO10, vicesekretariatschef i SKAF og formand/næstformand i 
Sammenslutningen afholder et møde den 23. maj, hvor vi drøfter, hvorledes vi kan sikre, at der 
ikke sker en udhuling af tjenestemandspensionen og allerede nu arbejde på krav frem mod OK26. 

Fusion med Seniorgruppen TAT   

DTS afholdt en ekstraordinær kongres den 15. november 2023, hvor det blev vedtaget, at der fra 
den 1. januar 2024 sker en fusion mellem DTS og TAT. 

I TAT er der, ligesom i DTS – tilknyttet en seniorforening, med ca. 300 medlemmer. 

Der har op til fusionen været afholdt møder med medlemmer fra seniorforeningernes - bestyrelser 
og med deltagelse af chefrådgiver Ole Pedersen, hvor vi har gennemgået vedtægterne m.m.  

Den 22. februar 2024 afholdt Seniorgruppen TAT generalforsamling, hvor bestyrelsen foreslog og 
fik generalforsamlings godkendelse af, at der sker en sammenlægning med Seniorforeningen DTS i 
2025, under forudsætning af, at der kan opnås enighed herom mellem de to foreninger., 

Vi vil tage initiativ til en møderække med TAT Seniorgruppens bestyrelse, med henblik på en fusion 
i 2025, som vil blive behandlet på seniorforeningens generalforsamling 2025.                

GDPR 

Og I skal ikke spares for at høre om GDPR i igen i år. 



Bestyrelsen har igennem de seneste 3 år arbejdet for, at GDPR reglerne bliver overholdt for 
Seniorforeningen.   

Det er nu lykkedes, at de enkelte seniorklubber har fået selvstændigt dataansvar.  

Klubbens formand underskriver et dokument, der bl.a. indeholder hvordan og hvilke oplysninger 
arkiveres og regler for sletning af data, herunder udmeldte medlemmer. 

Dokumentet scannes og sendes til advokat Merete Berdiin, således at ved revision af GDPR, er der 
dokumentation for klubbernes behandling af GDPR.    

Jeg vil springe det historiske over, og konstatere at vi nu i fællesskab med DTS og 
klubbestyrelserne er blevet enige om, at fremover anbefales, at der max er 3 i klubbestyrelserne, 
der har en licens til ”sikker mail”. 

Seniorforeningen havde en udgift pr. licens i 2023 på 650 kr. og efter vi har reguleret antal af 
licenser, er vores behov opgjort til 58 licenser. 

Det er stadig en stor – men nødvendig -udgift for Seniorforeningen og på vores årlige 
klubformandskonference, vil vi også fremover havde GDPR på dagsordenen, således vi fortsat har 
fokus på afholdelse af kurser for nyvalgte og fokus på udgiften. 

Seniorforeningen vil gerne sende en tak til Chefkonsulent Hans Holmer og Advokat Merete 
Berdiin, DTS sekretariatet for hjælp og god bistand. 

Fremover vil formanden for Seniorklub København, Bo Christensen, indgå i et arbejdsteam med 
Hans og Merete.  

Hvad/hvem der fremover skal ske henvendelse til, vil blive aftalt på et kommende møde.   

Bestyrelses- og klubformandskonference 

Den 1. og 2. november 2023 blev der afholdt Bestyrelses- og Klubformandskonference i Randers. 

Som tidligere nævnt drøftede vi også i år GDPR.  

Der var forslag om at Seniorforeningens hjemmeside blev gennemgået og ajourført. Det følger vi 
op på med et møde den 19. april med redaktør Ole Pedersen, seniorforeningens sekretær og 
formand. 

I den skriftlige beretning kom der en opfordring til at sende forslag til forbedringer til Hans Birk, og 
da vi først har møde på fredag – kan det stadig nås. ������ 

Der skal dog gøres opmærksom på, at GDPR regler og begrænsninger på hjemmesiden vil indgå i 
de mulige redaktionelle ændringer. 

På konferencen deltog Seniorforeningens kontaktperson, chefrådgiver Ole Pedersen, som gav en 
status på fusionen mellem TAT og DTS og selvfølgelig også var med i drøftelserne om 
seniorforeningens hjemmeside. 



Tak til dig Ole, for dit engagement – også i vores forening. 

Efter en dejlig tur i Randers Regnskov – hvis det havde været i denne måned – havde vi måske ikke 
brug for en regnskov… -������   fik vi en god middag og en social hyggelig aften. 

Dag 2 startede vi med bestyrelsesmøde og gruppemøde for Klubformændene. 

Og derefter et inspirerende møde med Jørn Rise. 

Jeg vil gerne takke deltagerne på konferencen for, at vi fik en konstruktiv debat og tak til dig, Jørn 
at du afså tid til et møde med os. 

Konferencen er omtalt i den skriftlige beretning samt referat på Seniorforeningens hjemmeside. 

Konferencen i år bliver afholdt den 28-29 oktober på Vejle Center Hotel. Det er Inga – formand for 
seniorklub Trekantområdet – der har tilbudt at varetage det praktiske omkring konferencen. Du 
har allerede haft dine problemer med at finde et passende tilbud – vores kasserer – Knud – nikker 
jo ikke ja til alle tilbud - tak for din indsat, Inga. 

Seniorsammenkomst i Skatteforvaltningen 

Som altid afholder vi Seniorsammenkomst den første onsdag i oktober. 

I 2023 var der ca. 1600 der deltog i Seniorsammenkomsten – altså et populært tilbud til 
pensionerede – tidligere ansatte i Skatteforvaltningen. 

Vi er så heldige i år, at vores gæstetaler er Runa Stæhr, vores super samarbejdspartner fra 
Administrations- og Servicestyrelsen. 

Fondet af 1844 har besluttet, at der fremover ydes et tilskud til sammenkomsten på 200 kr. pr. 
deltager og Seniorforeningen har sendt en ansøgning til direktør Claus Henrik Larsen, 
Administrations- og Servicestyrelsen om mulighed for, at Skatteforvaltningen ligesom Fondet, vil 
forhøje deres tilskud, som pt er 100 kr. 

 Claus Henrik svarede den 30. oktober, at han ville undersøge mulighed for at forhøje tilskuddet og 
vende tilbage. 

Runa kunne oplyste, at det er aftalt, at der i 2024 vil ske en forhøjelse fra 100 kr. til 115 kr. og at 
beløbet fremover vil være pristalsreguleret. 

Endnu en gang tak til dig, Runa for dit indlæg på generalforsamlingen og vores konstruktive 
samarbejde. 

     

 

Dansk Told & Skatteforbunds Fælleslegatet – Tilbud til pensionister. 

Hvert år har fælleslegatet et tilbud til bl.a. pensionerede medlemmer af Dansk Told & 
Skatteforbund. 



I et opslag i Dansk Told & Skat kan pensionerede medlemmer søger om et ophold i et af feriehuse 
på Fanø og i Øer – i alt 12 ophold til en favørpris – i år på 1.000 kr. for en uge. 

Ansøgningsfrist i år var inden 2. april og de heldige har fået besked den 10. april.  

Så for i år er det for sent at være en af de heldige – men jeg vil opfordre jer til at være 
opmærksomme på dette tilbud. 

Et andet tilbud er udlodning af hjælp til en rejse til Rom. Udgangspunktet er et tilskud på 10.000 
kr. og skal søges inden 1. november. 

Ansøgningsskema kan findes på DTS hjemmeside under ”Fælleslegater” 

På møde i Legatbestyrelsen den 21. november, havde jeg, under overværende af legatets 
statsautoriserede revisor, som så til, at alt gik korrekt for sig, fornøjelsen af at trække den heldige 
vinder af ”en tur til Rom” og vinderen af turen blev Arne Lampe – til lykke til dig, Arne. 

Husk at benytte jer af disse muligheder. 

Og selv om Fondet har overtaget de økonomiske forpligtigelser for Seniorforeningen til Told og 
Grænsemuseet i Oldemorstoft, har seniorforeningens medlemmer stadig gratis adgang til museet. 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til at sige tak til såvel Fondets Bestyrelse som Legatbestyrelsen for 
et meget fint samarbejde. 

Samarbejde med DTS. 

Også i år kan jeg med glæde konstaterer, at Seniorforeningens samarbejde med forbundet har 
fungeret særdeles tilfredsstillende.  

Som nævnt på generalforsamlingen 2023 havde en arbejdsgruppe bestående af Jørn, Ole og jeg 
lavet et oplæg til DTS kongres i oktober 2023, om de økonomiske relationer mellem DTS og 
Seniorforeningen.  

Efter gennemgang af økonomiske relationer mellem DTS og Seniorforeningen, blev der stillet 
forslag om et årligt kontingent til DTS på 110 kr. hvilket blev godkendt på kongressen. 

Seniorforeningen havde på generalforsamling 2023 taget højde for dette forslag, hvorfor det ikke 
påvirker kontingentet i år. 

I 2023 genoptog DTS en møderække for +58 årige medlemmer om pension og arv. 

Møderne har været meget velbesøgt og der er fra kommende +58 medlemmer blevet efterspurgt 
en ny møderække. 

I samarbejde med chefkonsulent Hans Holmer, er Seniorforeningen inviteret med til disse møder, 
og på de møder, hvor vi har haft mulighed for at deltage, har vi givet en orientering om 
Seniorforeningens- og klubbernes arbejde og tilbud. Og her har vi også haft en fantastisk mulighed 
for at orientere om seniorforeningens tilbud om medlemskab til + 55 årige. 



Jeg hører altid, at der er en positiv tilgang til de henvendelser, som seniorforeningens medlemmer 
retter til sekretariatet. og det er såvel fra bestyrelsesmedlemmer som fra seniorforeningens øvrige 
medlemmer. 

Fra medlemmerne er det som regel henvendelser omkring leje af feriehuse og her giver Tina sig 
altid tid til en service medlemmerne. 

Rikke styrer Seniorforeningens medlemskartotek, henvendelser fra klubbestyrelser, opkrævning af 
kontingent og indberetning af kontingent til Skattestyrelsen. Og heller ikke i år har jeg fået en 
eneste henvendelse af manglende indberetning. 

Også ved udsendelse af indbydelser til generalforsamlingen er Rikke headmaster. 

Og når vi nu er ved indbydelser til generalforsamlingen – så har I måske bemærket at 
Seniorforeningen har stillet et forslag til udsendelse af indbydelse til generalforsamlingen. 

Det vender vi tilbage til under indkomne forslag, men jeg vil allerede nu komme med en 
opfordring til, at hvis Rikke ikke har jeres mailadresse – så få den indberettet til Rikke. 

Hvis der skal sendes brev ud til medlemmer, koster det i dag 25 kr. pr brev. 

Som tidligere nævnt, holder vi formandskonference den 28. og 29. oktober. 

Jørn, jeg håber, du også i år vil finde plads i kalenderen til at komme og give os og 
klubformændene sidste nyt fra DTS – det er værdsat. 

Og samtidig vil jeg gerne sige dig tak for din interesse og din støtte – ikke mindst til OK24, hvor du 
på møder i CO10 gav fuld opbakning til vores krav. 

Også tak til dig Ole. Du er altid klar, hvis jeg eller et bestyrelsesmedlem har brug for hjælp. 

Seniorforeningen kan simpel hen ikke få en bedre kontaktperson. 

Jørn, vil du sende en stor hilsen til alle i sekretariatet. 

Afslutning 

Det er bare superdejligt, at vi er så mange, der har lyst til at mødes med gamle kolleger og gøre 
vores generalforsamling til en festdag – hvis du op til næste generalforsamling, møder en gammel 
kollega, som ikke har tilmeldt sig generalforsamlingen – så giv ham/hun et lille kærligt spark - og 
opfordring til at tage med. 

Tak til bestyrelsen og suppleanter. Hvis jeg har brug for hjælp, er I altid klar. Jeg ved specielt for 
kasserer og sekretær, kan det være en tidskrævende opgave. Tak til jer alle, at I vil bruge tid på 
opgaverne i seniorforeningen. 

Og på generalforsamlingen 2023 valgte vi nye revisorer. Mogens og Bjarne – jeg har fra Knud hørt, 
at I har haft en god og effektiv revision og Knud siger, at I gjorde det ok ������ 

Tak for jeres indsats. 



Denne beretning samt den skriftlige del overlades hermed til generalforsamlingens behandling og 
forhåbentlige godkendelse.    

   

  

 

 

  

     

 

 

   

       

      

 

  

    

 

 

         

  

    

  

  

 



 

 
  

  

  

     


